
 המועצה לייצור ושיווק כותנה בע"מ

The Israel Cotton Production & Marketing Board Ltd. 

 
 ’ISRAEL 3 Netivot St. P.O.Box: 384, Herzlia B  46103  ,  הרצליה ב'384ת.ד:  ,3 רח' נתיבות

 Tel: 972-9-9604003, Fax: 972-9-9604010 09-9604030קווי(,פקס: -)רב 09-9604000: 'טל

            

 2016 בספטמבר 1

 למגדלים שלום,

 .11.9.16-ניפוט מסחרי יחל ב בימים הקרובים יחל קטיף הכותנה.

 בהצלחה לכולם.

 

  נעשה בשוקמה .1

סובל בשבועות האחרונים מירידת מחיר. ירידת המחיר נובעת בין השאר הכותנה )האקלה(  שוק

ממשלת סין להרחיב את המכירה מהמלאי הממשלתי )אם כי רמת הביקוש טובה(, מהחלטת 

חיר הכותנה בבורסה ירד יר בבורסות הגרעינים )תירס, חיטה(. מחגשמים במערב טקסס וצניחת מ

סנט/ליברה. עם זאת, המלאי העולמי צפוי להמשיך לרדת בשנה  66-ליברה לכסנט/ 76-מכ

 ת המחיר.האפשרות לעלי ואיתו עולההקרובה 

אנו עדים לעליה בביקושים. פימה אמריקאית נמכרת בכמויות גדולות אם כי שוק הסיב הארוך ב

קיים חוסר בפימה איכותית עד למשלוחי העונה הבאה אך חלק גדול  .יחסית ברמות מחיר נמוכות

עד לעונה  למכירות מהמטויות "כיסו" עצמן בחומר גלם. אנו עדיין מנסים לנצל את חלון הזמן

 החדשה.

מחיר הפימה ממשיך לעלות באיטיות כאשר אנו מוכרים במחירים דומים למחירי פימה אמריקאית. 

 סנט/ליברה. 136-140מחיר המכירה לאיכות הבסיס לפימה ישראלית הוא 

 

 אקלפי .2

ך היא שהמחיר המבוקש בחודשים האחרונים לא התבצעו עסקאות באקלפי. הסיבה העקרית לכ

יברה אינו תחרותי אל מול אקלפי ספרדי ויווני, וכותנה ארוכת סיב באיכות נמוכה סנט/ל 110-115

 ברה פחות.יסנט/ל 15-30-אחרת כגון טורקמנית, הנמכרים בכ

גם כאשר האקלפי שלנו באיכות גבוהה יותר הרי שהמוצרים הזולים יותר מאפשרים את יצור 

 החוטים הנדרשים בקטגוריה.

 ולצורך כך נאלץ להתאים את המחיר למציאות בשוק.ברצוננו לבצע מכירות 

 

 גרעינים .3

 הסתיים סבב מכירות ראשון )וכנראה אחרון( של מכירת גרעיני הכותנה.

 הביקוש לגרעינים היה השנה גבוה מההיצע באופן ניכר )לוחשים לנו שיש בעית שומן בחלב(.

 לטון אקלפי.₪  1,060-ו לטון פימה ₪  1,000הוא: גבוה משנה שעברה והמחיר הממוצע 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 הטיפול במחלה .4

כפי שדווחנו, נחשפנו העונה לתופעה רחבה של התיבשות ומוות של צמחים בכל חלקי הארץ. 

הכולל חוקרים ומדריכים, וגויס ד"ר רוני וגיבוש דרכי התמודדות, מונה צוות היגוי ללימוד הנושא 

ולקשור את התופעה לגורמים כגון זן, כרב, השקיה  כהן מנווה יער להובלת המחקר. חשוב לנסות

ל מנת ועוד. לצורך כך נשלח שאלון לכלל המגדלים. השאלון מורכב ודורש מאמץ ואיסוף חומר ע

 למלאו, אך חשוב מאין כמוהו.

לצערנו, חלק גדול מהמגדלים טרם העביר אלינו את החומר. אריאלה ומיכל ישמחו לסייע בכך לכל 

 אנא השיבו את השאלונים בהקדם. ן.מגדל שיפנה אליה

 

בכוונתנו להרחיב את לימוד התופעה ולהקצות לכך את המשאבים הדרושים. הנושא עלה גם על 

 שולחנו של המדען הראשי של משרד החקלאות.

 

הוא נזק אזורי עפ"י הגדרתו בפוליסה. עם זאת  קי התופעה ע"י קנט תלוי בכך שהנזקכיסוי נז

 בקנט מבקשים מכל מגדל הסבור שבשדהו נזק ניכר, לפנות בהודעה לחברה.

 

 ,בברכת עונה מוצלחת

  

 

  

 אורי גלעד                       

 מנכ"ל                                        
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